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Møde- og handleplan 

 
Mødet startede med at alle præsenterede sig. Emilie fortalte om arbejdet med Børne- og ungebyrådet. Si-
mone præsenterede sine opgaver som praktikant i ÅUF indtil midten af december.   
Noah fortalte om arbejdet i Folkeoplysningsudvalget.  
 
 
0. Formalia 

0.1. Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: 
Styrelsen godkender altid formelt dagsordenen inden starten af mødet. 
Referat: 
Dagsorden blev godkendt uden ændringer.  

 
1. Orientering 

1.1. Orientering: Grupperinger 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver de enkelte styrelsesmedlemmer mulighed for at orientere om nyt fra de-
res grupperinger.  
Særlig ansvarlig: Rune 
Referat: 
Nina orienterede fra korps, da Rune ikke var med. Mange spejdergrupper fra Aarhus var på Spejdernes 
Lejr og FDF-kredsene var alle sammen på FDFs Landslejr. Der har været udfordringer med at finde frivil-
lige nok til de store lejre.  
Maj fortalte, at Sind Ungdom Aarhus var på sommercamp.  
Peter fortalte at LMU er startet op efter pause i sommerferien.  
Emil fortalte at Europæisk Ungdom Aarhus er med på studiemessen og har afholdt sommerlejr.   

 
1.2. Orientering: Formand/FU 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver formanden mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde, der rela-
terer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina orienterer om evalueringsmøde af Børne- og Ungebyrådet 



13. juni, bestyrelsesmøde i TV2 Østjylland 22. juni, møde med Idrætssamvirkets formand og nye sekre-
tariatsleder 22. august, indsendelse af høringssvar vedr. Politik for bykvalitet og arkitektur.  
Referat:  
Nina fortalte om evalueringsmøde af Børne- og Ungebyrådet 13. juni med fokus på at få opdateret sam-
arbejdsaftalen, bestyrelsesmøde i TV2 Østjylland 22. juni med fokus på implementering af ny strategi, 
møde med Idrætssamvirkets formand og nye sekretariatsleder 22. august, og at vi har indsendt hø-
ringssvar vedr. Politik for bykvalitet og arkitektur efter mailgodkendelse i styrelsen.  
 
 
1.3. Orientering fra sekretariatet 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver sekretariatslederen mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde.  
Referat: 
- Er der nogen der vil låne ÅUFs stand på studiemessen onsdag d. 31.8.? Der er stadig tider fra 10-12 

og 14-16. 
- Vores afstemning om naturvenlig forening er afsluttet. Den blev sendt til seks udvalgte foreninger 

og delt på facebook og i nyhedsbrev: Aarhus Valgmenigheds Børn og Unge har som de eneste sva-
ret. De er meget positive og foreslår en lille pulje man kan søge til naturaktiviteter hos ÅUF. Sport 
og Fritid har allerede lavet sådan en pulje, som en del af udviklingspuljen. Her kan man søge op til 
5000 kr. i en strakspulje som behandles administrativt blandt andet til arbejdet med grøn bæredyg-
tighed. Se mere her: https://www.aarhus.dk/media/80070/retningslinjer-til-den-lokale-udviklings-
pulje-2022-2025.pdf  

- Simone og Sara har holdt møde med Sport og Fritids nye sektionsleder for folkeoplysning om klima-
indsatsen i Sport og Fritidspolitikken. Sport og Fritid er gået i gang med det område, der handler om 
bygninger/faciliteter, men vil gerne være med til at lave fælles indsatser indenfor inddragelse.  

- Invitation fra Frederiksbjerg Fællesråd 1. sept. kl. 17-19 på Ingerslev Plads. Tema: ”Hvad fællesrådet 
kan gøre for jer og hvad I kan gøre for fællesrådet...og hvad vi sammen kan gøre!” Er der nogen fra 
styrelsen der kan/vil deltage? Måske Ida og måske Emil.  

- Jeg afsøger muligheder for nyt program til nyhedsmail og måske hjemmeside, for at leve op til data-
beskyttelsesreglerne. Jeg vender tilbage til styrelsen med konkrete muligheder.  

- Revision 2 har sendt dokument vedr revision til jeres underskrift. Man skriver under ved hjælp af 
nemid. 

- Er der nogen fra styrelsen der har lyst til at deltage i samtalesalon hos 3K-uddannelsen d. 13. sep-
tember kl. 13-14 (https://www.facebook.com/events/812473976765012) eller 20. september kl. 
13-14 (https://www.facebook.com/events/352674016954749)? Det er også muligt at komme med 
på Student Life Fair hos Aarhus BSS både d. 13. og d. 14. Der virker til at være mindre søgning til 
messerne end tidligere. Giv lyd til Sara.   

- Status særligt dyrt materiel-puljen – 2 foreninger mangler at indsende bilag. Fristen er d. 31. au-
gust. Ingen har ønsket at frafalde.  

 
 
2. Ledelse 

2.1. Drøftelse: #9 Velkommen til det nye Byråd - studietur  
Indstilling: 
Studieturen er blevet udskudt til 4. oktober. Sara giver en status på planlægningen af studieturen. Sty-
relsen giver en melding på, hvem der kan deltage.  
Referat: 
Sara orienterede om, at der er risiko for, at der udskrives folketingsvalg denne dag, da det er Folketin-
gets åbningsdag. Hvad tænker styrelsen om gennemførelse af studietur. Sara forventer ikke det påvir-
ker foreningernes aktiviteter, men er i tvivl om politikerne i Byrådet.  
Styrelsen drøftede for og imod gennemførelse af studieturen d. 4. oktober. Styrelsen besluttede, at 
Sara kontakter foreningerne og spørger om det er ok, at det muligvis kun er styrelsen der kommer, og 
melder tilbage til styrelsen om vi kan gennemføre også uden politikere. På næste møde tages det op 
igen hvordan vi byder det nye byråd velkommen, hvis der ikke deltager politikere på studieturen.  
 
 

https://www.aarhus.dk/media/80070/retningslinjer-til-den-lokale-udviklingspulje-2022-2025.pdf
https://www.aarhus.dk/media/80070/retningslinjer-til-den-lokale-udviklingspulje-2022-2025.pdf
https://www.facebook.com/events/812473976765012
https://www.facebook.com/events/352674016954749


2.2. Drøftelse: Kursusforslag Århus i Forening 2023 (#1 Uddannelse af frivillige) BILAG 
Indstilling: 
Styrelsen drøfter forslag til kursuskataloget fra Aarhus i Forening til næste år, som Emil og Sara kan tage 
med til samarbejdsgruppen. 
Referat: 
Forslag til kurser fra styrelsen 
- On-boarding af nye bestyrelsesmedlemmer 
- God facilitering/mødeledelse 
- Hvordan kommunikerer man bedst om de mange gode tilbud 
- Hvordan tager vi højde for neuro-diversitet blandt både børn og voksne i foreningerne.  
- Redskaber til den svære samtale med foreningsmedlemmer 
- Hvordan er du en god tryghedsvært – der er gode undervisere i Bifrost, Klara   
- Rekruttering, motivation og fastholdelse 
- Samvær og trivsel.  
 
2.3. Drøftelse: #3 Sætte fokus på alt det positive, man får ud af at engagere sig i foreningslivet BILAG 
Indstilling: 
På sidste styrelsesmøde blev der nedsat en arbejdsgruppe (Ida, Stine, Tobias, Emil og Sara) til at komme 
med et oplæg. Arbejdsgruppen fremlægger sine forslag til drøftelse i styrelsen.  
Referat: 
Ida orienterede om arbejdsgruppens indstilling. Styrelsen godkendte indstillingen og nedsatte ansættel-
sesudvalg med Ida, Nina og Sara.  
Ideer til steder at slå en studenterstilling op: uddannelse i filmbyen, Potemkin, medievidenskab, journa-
listhøjskolen.  
 
2.4. Drøftelse: #6 Frivilligakademiet 
Indstilling: 
Sara giver en status på Frivilligakademiet lørdag d. 29. oktober i forhold til rammer og indhold. 
Referat: 
Simone gav en status på Frivilligakademiet. Ida foreslog at vi kan spørge re-use om de vil komme med 
deres vogn, hvis reparationskonsortiet melder fra.  
Nina gjorde opmærksom på, at overskriften ”skab mere natur” ikke hænger sammen med beskrivelsen 
af workshoppen hos reparationskonsortiet.  
 
2.5. Drøftelse og beslutning: Udvidelse af samarbejdet på baggrund af sexisme-arbejdsgruppen 
Indstilling: 
Ida og Sara orienterer om evalueringsmøde d. 28. juni af sexisme-arbejdsgruppens arbejde. På mødet 
blev det diskuteret, om forummet skal fortsætte med fokus på andre emner. Forslag til nye samar-
bejdsområder i gruppen er disse:  

• Fokus på samvær for generelt at forebygge krænkelser 

• Digital dannelse 

• Trivsel 

• Genstart efter corona 

• Klima 

• Handicap 

• LGBT+ 

Styrelsen drøfter og beslutter, om ÅUF vil fortsætte i samarbejdet og i så fald hvem der skal være re-
præsentanter i samarbejdet.  
Referat: 
Styrelsen besluttede at fortsætte samarbejdet. Ida og sekretariatslederen blev valgt som repræsentan-
ter til arbejdsgruppen.  
 
 
 
 



2.6. Drøftelse: Fritidspas til sommerlejr 
Indstilling: 
På styrelsens møde d. 19. marts orienterede Sara om en henvendelse fra FDF Viby, der handlede om 
muligheden for at bruge fritidspasset til deltagerbetaling for sommerlejr. Efter dialog med Sport og Fri-
tid måtte vi melde tilbage, at fritidspasset ikke kan bruges til sommerlejrdeltagerbetalingen, og at der 
heller ikke findes andre kommunale tilskud til dette. Styrelsen besluttede at tage emnet op på et kom-
mende møde. På dette møde drøfter styrelsen, om ÅUF skal arbejde for, at der etableres et kommunalt 
tilskud til sommerlejrdeltagerbetaling til børn og unge, som ellers ikke kan komme af sted. Fx at fritids-
passet udvides til at kunne dække lejrbetaling. 
Referat: 
Sara orienterede om den henvendelse vi har fået fra FDF Viby om fritidspas til sommerlejr. Styrelsen 
drøftede om ÅUF skal arbejde for en kommunal støtte til sommerlejr.  
Styrelsen besluttede, at ÅUF vil arbejde for at skabe en mulighed for kommunal støtte til sommerlejr.  
 

3. Økonomi 
3.1. Orientering: Halvårsregnskab BILAG 
Indstilling: 
Emil og Sara giver en status på halvårsregnskabet.  
Referat: 
Sara fremlagde halvårsregnskabet. Der kommer mange udgifter til aktiviteter i arbejdsprogrammet i 
efteråret, men det er svært at sige om vi får brugt alle 100.000 kr. Ellers nogenlunde som budgetteret. 
 
 

4. Eventuelt 
4.1. Beslutning: Dato for julefrokost  
Indstilling: 

Styrelsen fastsætter dato for julefrokost 

Referat: 

Sekretariatet laver doodle med: 9., 10. , 16. december 

 

 
Kommende datoer: 
Styrelsesmøde mandag d. 3. oktober kl. 17-20 
Styrelsesmøde mandag d. 5. december kl. 17-20 
Styrelsesmøde mandag d. 30. januar kl. 17-20  
 
Kommende sager: fremgår af møde- og handleplanen. 
 
 


